
 

 

Årsmelding 2024 
Driftsår nr. 86 



Side   1 

 

Innhold 
Innkalling til årsmøte 2025 i Steinkjer Kornsilo SA 2 

Sakliste for årsmøtesaker 3 

Daglig leder har ordet 4 

«Noe av det vakreste en ser, er de korngule åkrene før høstetid». Synes 

dette diktet hyller de som i slit fikk markens grøde i hus. 6 

Styrets beretning 7 

Virksomhetens art og lokasjon 7 

Årsmøte i 2024 9 

Fortsatt drift 10 

Måltavle Steinkjer kornsilo 2024 10 

Fagkveld 27 

Samarbeidsavtaler SK og FKA 28 

Sertifisert såkorn og Termoseed 29 

Strategiplan for Steinkjer Kornsilo SA 31 

År og avling 33 

Energipriser og tørketabell 35 

Skuronna 2024 35 

Silokapasitet på Steinkjer 40 

Kjøp av nabotomta 41 

Regnskap og revisors beretning 42 

Fullmakt 52 

Valgkomiteens innstilling 53 

 

 

  



Side   2 

Innkalling til årsmøte 2025 i Steinkjer Kornsilo SA 

 

Møtet holdes på InnoCamp, Steinkjer onsdag 9. april 2025 kl. 19.00. 

Adresse; Skolegata 22, 7713 Steinkjer, Rom P-111. 

 

 

 

❑ 19.00 Ankomst, registrering og servering 

❑ 19.25 Aktuelt om utviklingsprosjekter og drift 

❑ 19.50 Kaffe 

❑ 20.00 Årsmøtesaker 
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Sakliste for årsmøtesaker 

1 Valg av møteleder  

2 Godkjenning av innkalling 

3 Godkjenning av fullmakter 

4 Registrering av antall stemmeberettigede 

5 Valg av to personer til å underskrive protokollen sammen med 

møtelederen 

6 Årsmelding 

a Årsmelding 

b Regnskap 

c Revisors beretning 

d Godkjenning av resultatregnskap og balanse. Herunder avsetning 

av årets overskudd 

 

7 Valg 

a Styreleder for ett år 

b To styremedlemmer for to år 

c Nestleder for ett år blant styremedlemmene 

d To varamedlemmer til styret i nummerrekkefølge, for ett år 

e Ett medlem til valgkomiteen for tre år 

f Valg av revisor 

 

8 Fastsettelse av godtgjørelse til tillitsvalgte 

9 Innkomne saker 
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Daglig leder har ordet 

HMS - Helse, miljø og sikkerhet – kommer alltid først – nr. 1! Samtlige 

ansatte, leverandører og partnere skal kunne gå hjem hver dag helt uten 

skader. For Steinkjer Kornsilo er dette første prioritet! Dette tydelige målet 

forplikter oss ALLE. Vi må planlegge og utføre vårt arbeid slik at vi unngår 

skader på mennesker, maskiner eller miljø. Hver og en må derfor ta daglig 

ansvar for HMS – i alle arbeidsoppgaver. 

God orden og ryddighet, riktig bruk av personlig verneutstyr, godt 

planlagte arbeidsoppgaver og etterlevelse av etablerte rutiner er viktig for å 

redusere HMS-risikoer til minimum. 

PERSONAL – ett godt samspill på arbeidsplassen er viktig for 

arbeidsmiljøet. Produktivitet, trivsel og motivasjon henger også sammen 

med et godt arbeidsmiljø og her kan ALLE bidra til å skape et proaktivt og 

positivt miljø. I mange sammenhenger har sykefraværet en kobling mot 

hvor godt en trives på arbeid, sammen med sine arbeidskolleger. Har vi et 

bra arbeidsmiljø, vil det også være lettere å komme raskere tilbake igjen 

etter sykdom. Heldigvis har vi på Steinkjer Kornsilo SA, meget bra 

tilstedeværelse på arbeidsplassen. I 2024, som 2023 og 2022, har vi 

sykefravær på kun 2 %. Et lavt sykefravær er kjempeviktig, slik at 

belastningen ikke blir større enn det kan være. Jeg mener at et godt 

arbeidsmiljø klarer vi å skape ved hjelp av; - egen påvirkningskraft, - ta 

initiativ, -  bidra til god dialog, - del kunnskap, - ta deg tid til hverandre, - 

gi annerkjennelse, - følge felles kjøreregler, - ta avstand fra mobbing og - 

være inkluderende. Dette kommer ikke av seg selv, men det kan 

forhåpentligvis være en påminnelse i en hektisk hverdag. 

VÅRONNA ble i år komprimert, stort sett alle var ferdig god tid i mai. Vi 

hadde tidens varmeste maidag i Trøndelag, målt til 27 grader 23. mai. 

Personlig opplevde jeg 17. mai, både i dress og i short på solsenga i egen 

hage. Mai mnd. ble varm og med lite nedbør, det som var av nedbør ble 

lokalt. I mnd. skifte mai/juni var det vel flere av oss som tenkte at 

kornhøsten skulle bli av det magre slaget – uår og en halvering av 

avlingene. Heldigvis kom nedbør, for noen produsenter litt sent, men 

akkurat i tide for andre. Resten av sommeren opplevde vi optimale forhold 

med gode temperaturer og rikelig med fukt. Før ferien mente mange det ble 
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en tidlig oppstart, men sluttfasen tok sin tid slik at første kornlasset kom inn  

5. august og 10 dager etterpå så var vi i full gang. I august var det 

forholdsvis mye nedbør, men periodene med oppholdsvær ble benyttet godt 

ute på åkerene. Vi må helt tilbake til 2008 og 2014 for å ha mottatt 

tilsvarende med kornmengde inn til 1. september. I slutten av august og i 

begynnelsen av september ble det flere dager med gode 

sommertemperaturer, med dagtemperaturer godt over 20 grader og natt-

temperaturer over 15 grader. En kombinasjon av; mye korn og høye 

korntemperaturer gav oss store utfordringer for å få overkjørt kornet over til 

Felleskjøpet, da reseptene på kraftfôr, sier maks 20 grader på kornet. I 

perioden 01.08 – 31.10 mottak vi 36000 tonn og for hele kalenderåret 2024 

ble det 46300 tonn. Steinkjer Kornsilo har aldri mottatt så mye korn 

hverken i skuronna eller i kornåret.  

På avdelingen (R2) - Sertifisert såkorn ble det i 2024 mottatt 6000 tonn 

råkorn til rensing og (R1) – Leierenset såkorn, 750 tonn råkorn. Dvs. 53050 

tonn korn som i kalenderåret er beharbeidet på Steinkjer Kornsilo. 

NABOTOMTA – Ble kjøp før nyttår! Dette vil gi Steinkjer Kornsilo store 

utviklingsmuligheter inn i fremtiden, både på kornlagerkapasitet og 

viktigheten med å få optimalisert kornlogistikken på Innherred.  

STRATEGIPLAN – I vår visjon har vi ambisjon om å bli Norges mest 

bærekraftige kornmottak. Dvs. vi skal møte dagens behov på en god måte, 

uten å ødelegge mulighetene for fremtidige generasjoner. I arbeidet som vi 

gjør hver dag; - skal vi ta vare på det vi har, - tenk gjenbruk, - tenk miljø 

ved reparasjoner, - ved fremtidige investeringer skal miljø og bærekraft stå 

fremst i «panna» på hver av oss. 
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Bildet refererer til diktet. «Korn på staur», av Hans Børli. 

«Noe av det vakreste en ser, er de korngule åkrene før høstetid». Synes 

dette diktet hyller de som i slit fikk markens grøde i hus. 
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Korn på staur 

Korn på staur!  

Augustnettenes trauste vakt om brone tømmerstuer.  

Varder som korngule luer og maner folket til tru og strid. 

 

Korn på staur! Enfoldige, sangfulle ord – milde mor for takkens udmyke 

tanker. 

 

Korn på staur! Vinden som gudshender stryker gylne faks,  

og tonge aks som bittesmå klokker ringer for dem som slitne trår sitt får i 

doggen. 

 

Og kvelden er mjuk av skugger og grøde, mjuk som en kvinnes famn. 

Høstfolket tier og tenker. 

 

Alle har hatt en mor. 

 

 

 

Styrets beretning 

Virksomhetens art og lokasjon 

Steinkjer Kornsilo SA er et andelslag som eies av 474 medlemmer pr. 

31.12.24. Selskapet ble etablert i 1939 og har som formål å fremme 

medlemmenes yrkesmessige interesser ved å motta korn for tørking, lagring 

og omsetning, samt virksomhet som har forbindelse med dette. 

Virksomhetens beliggenhet er i Steinkjer, med medlemmer hovedsakelig i 

området fra og med Røra i sør til og med Snåsa i nord. Aktiviteten knytter 

seg til kornsilo med mottaks- og tørkeanlegg, leierenseri for såkorn og 

rensing av sertifisert såkorn. 
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Tillitsvalgte og godtgjørelser i 2024 

  Valgt 

siden 

I dette 

verv siden 

Leder: Bjørnar Solberg 2020 2024 

Styre-

medlemmer: 

Margrete Haugum 

Trond Elden 

Ole Petter Riis 

Ole Martin Jørstad 

2019 

2020 

2022 

2024 

2019 

2020 

2024 

2024 

Nestleder: Margrete Haugum 2019 2024 

Vara-

medlemmer: 

1 Marius Østerås 

2 Astrid Hellan 

2023 

2024 

2023 

2024 

Valgkomite: Leder 

Medlem 

Medlem 

Per Erik Stavrum 

Tore Bartnes 

Geir Brede 

2022 

2023 

2024 

Går ut 

Godtgjørelser 

til tillitsvalgte: 

Fast godtgjørelse pr år: 

Leder kr 30.240. Styremedlemmer kr 10.170 

Valgkomiteens leder kr 3.100 

Godtgjørelse pr. møte: 

Møter opp til 4 timer kr 1.450 

Møter fra 4 til 8 timer kr 2.400 

Møter over 8 timer kr 3.200 

Kjøregodtgjørelse etter statens satser og regulativ. 

Regnskapskontor: SpareBank 1 Regnskapshuset SMN AS 

Revisor: IN Revisjon AS (Carl Anders Sjøli) 

Styremøter, saker, representasjon og medlemsaktiviteter 

Det er holdt 6 styremøter og behandlet 16 saker i løpet av året. Styret og 

daglig leder var representert i møte med Felleskjøpet Agri (FKA) om 

silokapasitet på Steinkjer og i det årlige forhandlingsmøte med FKA. 

Steinkjer Kornsilo har deltatt i mulighetsstudie havna på Steinkjer, sammen 

med andre «nabo» bedrifter på Sørsikaia. Medlemsaktiviteter i regi 

Steinkjer Kornsilo var; fagkveld 7. februar i samarbeid med Felleskjøpet 

Steinkjer, årsmøte 10 april og medlemsmøte 7. november. Steinkjer 

Kornsilo ved Tone Karin Lindset representerte oss på FKA sommermøte i 
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juni. Daglig leder deltok på 4 samlinger våren, kurs i strategisk innovasjon 

for grønn vekst. Kurset ble gjennomført med SMN 1 samfunnsutbytte som 

dekte 75 % av prisen for å delta. Norkorn sitt årsmøte og påfølgende fagdag 

var representert ved daglig leder. Ansatte deltok også i årsmøte for 

såkorndyrkere. 

 

Årsmøte i 2024 

Årsmøte i Steinkjer Kornsilo SA ble avholdt 10. april 2024 på InnoCamp, 

Steinkjer. Styremedlem Bjørnar Solberg åpnet og ledet møtet. Daglig leder 

gjennomgikk årsregnskap. 

Informasjonsaker:  

• Informasjon om måltavla 2024 

• Kornhøsten 2024 

• Forbedringsarbeid 

• Avd. R1 (leierensing) 

• Silokapasitet på Steinkjer 

• Steinkjerkornsilo.no 

• Fagkveld 

 

Deretter var det årsmøtesaker som ble behandlet.  

Innkomne saker; ingen innkommende saker. 

Det var påmeldt totalt 22 stk., hvorav 20 stemmeberettigede og 2 ikke 

stemmeberettigede under årsmøtesakene.  

Styreleder Anja Gotvasli ble takket av med blomsterhilsen og gave. Anja 

ble styremedlem i 2017. Hun satt som styremedlem i 2 år før hun ble 

styreleder i 2019. 

Styremedlem & nestleder Leif Musum ble takket av med blomsterhilsen og 

gave. Leif har vært styremedlem i Steinkjer Kornsilo siden 2015 og 

nestleder siden 2020. 

Gunn Odlaug, valgkomiteens leder. Har vært i valgkomiteen i 3 år og siste 

året som valgkomiteens leder. Ble takket av med blomsterhilsen. 
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Trond Elden og Kjetil Hynne ble takket for innsatsen med en 

blomsterhilsen for sitt bidrag for å tilordne fagkveld, årene 2023 og 2024. 

Fortsatt drift 

Styret bekrefter at årsregnskapet for 2024 er satt opp under forutsetning av 

fortsatt drift. 

 

Måltavle Steinkjer kornsilo 2024 

Måltavla skal skape oversikt over viktige oppgaver og gi mulighet til å 

sjekke om driften går som den skal. Formålet er åpenhet og dialog som skal 

legge til rette for fokus, helhetlig tenkning, involvering og læring. 

Steinkjer Kornsilos måltavle for 2024 viser mål for de ulike strategiske 

målene:  

• HMS  

• PERSONAL  

• KVALITET  

• DRIFT  

• FORBEDRINGSARBEID  

• ØKONOMI 

• MILJØ OG BÆREKRAFTIG UTVIKLING 
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     HMS – «Godt og trygt arbeidsmiljø» 

Det er registret INGEN hendelser med fravær i 2024. Ved årsskifte 2024/25 

er det 636 dager uten skade. I løpet av året er det registrert totalt 45 HMS-

avvik.  
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Lukkingsgraden på avviksbehandlingen var på 64,4 %.  

Vi har samarbeidsavtale med Mdco på bedriftshelsetjeneste. Steinkjer 

Kornsilo var representert på dagseminar inkl. arbeidsliv som ble arrangert 

på Kulturhuset Steinkjer. Branntilsyn er gjennomført og alle ansatte har 

gjennomgått grunnleggende hms opplæring. En årlig gjennomgang av alle 

forhold som kan føre til skader eller helseplager hos ansatte, skjer gjennom 

en risikovurdering. Dette omfatter en systematisk kartlegging og vurdering 

av alle forhold i arbeidet som kan føre til personskader, helseplager eller 

sykdom. Det ble utført en omfattende støymåling på alle avdelinger i regi 

bedriftshelsetjenesten. 

Gjennomførte tilsyn ved tilsynsmyndigheter 

 

Andre kontroller og servicer 
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Siste året har vi hatt Debio revisjon, kontroll på heis og tilsyn av 

båndvekter i regi Justervesenet. Mye av det forebyggende vedlikeholdet på 

utstyret er eget arbeid, i tillegg viser tabellen ovenfor også annen årlig 

kontroll på utstyr som vi har avtaler på. Tilsyn og årlige kontroller skal 

sikre oss mot uønskede hendelser, i tillegg til myndighetskrav. 

 

Bildet viser; Vi er våre barns viktigste forbilder! De ser opp til oss! Uansett 

hvordan vi oppfører oss, vil de kopiere oss. Derfor påvirker vi! Både på 

godt og vondt – hvilken? Det er helt opp til oss. Sånn er det også i 

arbeidslivet. 

Så hva kan vi gjøre, helt konkret? 

Alle er forbilder når det gjelder verdier, relasjoner, oppførsel, hms osv. 

Derfor er det viktig at vi er positiv forbilder for hverandre.  

• Sikkerhet først i alt vi gjør 

• Vårt mål er null skader på mennesker, miljø og materiell. 

 

 

 



Side   14 

     PERSONAL – «Se hverandre og ha betydning» 

Ved utgangen av året var vi 6 ansatte i 100 % stilling, 1 ansatt i 60 % 

stilling (AFP), 1 ansatt i 20 % stilling. I tillegg har vi ekstra personell i 

skuronna og i rensesesongen. Det er utbetalt ordinær lønn og overtidslønn 

for til sammen 9,0 årsverk. 

 

Diagrammet viser sysselsetting for hver måned. 

 

0
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Sysselsetting gj. året i ant. mnd. verk pr. mnd

År 2023 2024
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Sykefravær snitt i 2024 er 2,1 % (inkl. kort- og langtidsfravær). 

Fraværsprosent var 0 % i mnd.; januar, juli, august og november. Høyest 

sykefravær i mnd. april og juni hhv. 7,15 % og 7,10 %. 

Aktiviteter i måltavla på personal er månedlig oppfølging av sykefraværet. 

Medarbeidersamtale gjennomføres første del av året og følges opp med 

tiltaksliste. Ansatte på Steinkjer Kornsilo får tilbud om gratis 

influensavaksine. Vi har et godt samarbeid med bedriftshelsetjenesten 

Mdco som bistår på vernerunder, helseundersøkelse, influensavaksine og 

temasamlinger. 

En skoleelev har vært utplassering 2 uker i oktober, deretter hver fredag. 

Kursaktiviteter har vært 35 timer datakurs, termoseed og damp, kornskole, 

varmearbeider, bom- og sakselift, truck, kjeleoperatør og noen ansatt har 

vært på besøk hos FKA Holstad og Kimen Såvarelab. 

 

0
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Sykfravær mnd. for mnd i prosent

År 2023 2024
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Bilde; ansatte og vikarer oppstilt før skuronna 2024 
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Opplæringsaktiviteter 2024 

 

Diagrammet viser interne og eksterne aktiviteter siste året. 
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Diagrammet viser ansatte, fast og ekstrahjelp sesongen 2024. 

Vi har ved utgangen av året totalt 

15 ansatte inkludert styret og 

varamedlem, fordelt på 4 kvinner 

og 11 menn. Styret (inkl. vara, 

består av 2 kvinner og 5 menn. 

Varamedlemmer i styret har valgfri 

deltakelse på styremøter. 

Deler av personalet er organisert i 

NNN under overenskomst for 

Møller og fôrblanderier. Bedriften 

er tilknyttet NHO Mat og Drikke. 

Gjeldende tariff anvendes overfor 

alle operatører. Pensjonsforsikring og gruppelivsforsikring inngår i 

ansettelsesvilkårene, men er ikke en del av tariffavtalen. 

Bilde viser gutta uten høydeskrekk; Svein Olav Dahl og Moren Gylland. 
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     KVALITET – «I hvert korn» 

Vi har et system for kvalitetssikring av aktivitetene i bedriften. Vi arbeider 

med helse, miljø og sikkerhet mot et kvalitetssystem som bygger på ISO 

9002, selv om bedriften ikke er ISO-sertifisert. 

En del av kvalitetssikringen er også en årlig Debiorevisjon som i år var i 

mars. Revisjon skal verifisere at produktet og produksjonen er godkjent 

som økologisk. Alt av innveiinger ved hjelp av båndvekter og sekkevekter 

sertifiseres årlig fra Justervesenet. 

Vi har årlig gjennomgang av instrukser og arbeidsbeskrivelser. Dette er en 

viktig del av vårt kvalitetsarbeid, som skal bidra til å ivareta kvaliteten fra 

mottak til utkjøring på Steinkjer Kornsilo. En svært viktig del av vårt 

kvalitetsarbeid er oppfølging av avvikssystemet; fra avviksregistrering, 

håndtering og lukking. Reklamasjoner fra produsenter følges opp med 

avviksregistrering og oppfølging. 

 

Bilde av Kjetil Håvan og Ole Gabriel Barkhald – som samarbeider med ett 

utfordrende kornlass. 
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I år tok vi i bruk et eget skjema «retteskjema» som gjelder kun 

avvik/anmerkninger ifbm. parti. Dette gir oss en enda bedre oversikt når vi 

kan skille registreringen mellom parti avvik og andre avvik. 

I sesongen har vi ingen avvik fra Felleskjøpet Agri på renhet eller vann %, 

men i august og september ble det gitt tilbakemelding om høye 

temperaturer på en del av kornet som ble overkjørt. En konsekvens av for 

høy temperatur på kornet var at kapasiteten på mottak og tørking måtte 

justeres ned noe.  På R2 (sertifisert såkorn) ble reseptserver byttet på 

termoseed. Her fikk vi bistand i arbeidet fra Ventilex, (NED) før 

rensesesongen startet. 

Vann % i årets sesong for mnd. august var forholdsvis høy på 21,95 %, 

som er det høyeste siden 2018. I september var vann % det laveste siden 

2018 på 20,07 %. Da stort sett alt kornet kom inn fra åker i august og 

september, var det for det meste gårdskorn som kom inn i oktober mnd. 

med en vann % snitt vann på 16,04, som er det laveste siden 2014 for 

samme mnd. 

 

 DRIFT – «Oppnå effektiv drift med fokus på lønnsomhet» 

Det har vært en svært god aktivitet på siloen dette året. Mottatt råkorn 

(lokalt + gjestekorn + Sundnes + Skogn) ble 46 329,73 tonn på året og 

derav 35 993 tonn i skuronna fra 05.08.24 til 01.11.24.  

Det ble i august satt mottaksrekord 1668 tonn / døgn, noe som er rekord for 

anlegget. 

Bilde på neste; mottaksrekord pr. døgn ble feiret med kake 
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R1 (leierensing), hadde bra 

produksjon med 674 tonn (ferdig 

renset) i 2024.  

R2 (sertifisert såkorn) ble også 

bra, med en produksjon på 5265 

tonn (ferdig renset), som er godt 

over snittet sett over flere år. 

Det er registrert på kalenderåret, 

37400 tonn korn overkjørt til 

FKA. Pga. stort mottak i en 

komprimert periode måtte det i 

skuronna sendes ut korn fra 

Steinkjer og Verdal for å frigjøre plass. Da ble det sendt ut 2 båter fra 

Steinkjer og 1 båt fra Verdal, tilnærmet 10000 tonn. 

Alt av Bygg leveres til Felleskjøpet Steinkjer, mens havre og fôrhvete laster 

vi ut fra Steinkjer Kornsilo til Namdal og Skansen Trondheim. 

For å hindre uforutsette hendelser i skuronna, gjennomgår vi en 

risikovurdering i forkant av produksjonsoppstart. I denne risikovurderingen 

er det fokus på HMS, arbeidsplaner, drift- og tekniske aktiviteter samt 

logistikken. Ett annet tiltak som vi arbeider med i forhold til driften er å 

optimalisere forebyggende vedlikehold. Her ser vi på interne rutiner, 

termofotografering utføres og nødvendig servicer gjennomføres på forhånd. 
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På bilde ser vi Alf Øye som leverte det første kornlasset i sesongen 

2024/25. Her sammen med ansatt Lisbet Krogstad 5. august. 

 

     FORBEDRINGSARBEID – «Muligheter finnes» 

Forbedringsarbeid handler om å finne mulige forbedringsområder, teste ut 

tiltak og vurdere tiltakene for å se om man har blitt bedre eller bør gjøre 

noe mer.  

Grunnen til at vi bør drive med forbedringsarbeid er at alle bedrifter er 

avhengige av det for å overleve på sikt. Et populært bilde på dette er 

kalkunen. Kalkunen har det godt, trives og vokser. Men plutselig en dag 

kommer Thanksgiving. Det hadde den ikke tenkt på. Store overraskelser 

kan ramme de beste av oss, og derfor bør vi ha søkelys på endring, 

tilpasning og forbedring. 
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Som et ledd i vårt kontinuerlig forbedringsarbeid har vi etablert et mål om å 

jobbe systematisk med forbedringer. Målet er å bli litt bedre hver dag og vi 

ser at muligheter alltid finnes. En viktig del av forbedringsarbeidet er å 

dokumentere gevinst/besparelser på aktiviteten som er forbedret. For 2024 

er denne besparelsen beregnet til kr. 1 179 060 og i 2023 ble det hentet ut 

potensiale kr. 1 485 000. Samlet for de 2 siste årene er det hentet ut kr. 

2 664 060,- i forbedringsarbeid, noe som går direkte på bunnlinja vår 

(nettoinntekt). Dette er jo fantastisk! 

Det arbeid som vi tidligere har leid inn ekstern arbeidskraft til, gjør vi nå 

mye av selv. For 2024 er dette;  

• Bygge om interne kornløyper i produksjon (nedløp 0507 til 0509) 

• Utbedre luftkanal i tørke 0431 og skrue i våtluftskanal tørke 0441 

• Bytte «låg»/tak på redler 0115 

• Flytte prøvetaker fra kjeller til 9 etg. 

• Bygge redler i 8 etg (sammen med Steinkjer Mekaniske) 

• Bytte batteri på tørke 0441 

• Reparasjon av elevatorer og redlere til korntransporten  

• Bygge beisrom for R1 – beising 

• Utbedre beholder 0120 

• Montere luker på silo 1 og silo 2 

• Fortsette arbeidet med å bygge repo, trapper og rekkverk  

 

 

 

Bilde viser, eget arbeid på utbedring/modifisering av lufttørka 0431 
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     ØKONOMI – «Sikre økonomisk vekst og ha god kontroll på 

nøkkeltall» 

Kornmottak på siloen første del av året (januar – juni) var tilsvarende som 

de 3 foregående årene på 7 800 tonn. Årets skuronn ble komprimert, fra 

medio august til medio september mottak vi tilnærmet 80 % av alt kornet i 

skuronna. Vi hadde lokale forskjeller, men stort sett var avlingen for året 

veldig bra. Flere produsenter mente årets avling var 10 – 20 % bedre enn 

året før. Mengde korn i perioden august til og med oktober ble hele 36 000 

tonn som er «all-time high» for perioden i skuronna (dette er inkludert 

transittkorn). Mottatt mengde korn i august var meget bra, med en vann % 

høyere enn normalt. For september ble det bra med mottak, med en vann % 

lavere enn normalt for mnd. Stort sett alle var ferdig med skuronna i 

september, slik at mengde korn direkte fra åker i oktober var lite. Til 

tørking bruker vi i dag ca. 2/3 med el. kraft og 1/3 fra fjernvarme. Over 80 

% av all energien som vi bruker på Steinkjer Kornsilo i løpet av året er i 

mnd. august, september og oktober. I denne perioden brukte vi i sesongen 

tilnærmet 10 % mindre energi enn året før. De lave energiprisene i august 

og september og meget bra kornvolum, har bidratt til en svært god 

omsetning for året. 

2023 var første året med en omsetning på over 30 millioner. Årets 

omsetning var 0,8 % høyere enn forrige år. Dette, sammen med godt 

kostnadsfokus, har gitt et svært positivt årsresultat for Steinkjer Kornsilo.  

I kornåret ble det bra aktivitet på leierenseriet (R1), ferdig renset 674 tonn. 

Ser en på leierensing bør vi se sammenhengen over 2 år, da det i 2023 ble 

renset kun 360 tonn. Økonomien på avdelingen tilsier, vi ikke kan gjøre det 

store vedlikeholdsarbeidet eller investeringer, men så langt prøver vi å gi et 

godt tilbud til produsenter som ønsker å rense kornet sitt hos oss. 

Det er også vært stor aktivitet på (R2) – sertifisert såkorn i meldingsåret. 

Ferdig renset 5265 tonn sertifisert såkorn, som er godt over gjennomsnittet 

5 siste år. 
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Diagrammet viser økonomisk resultat siste 13 årene. 

 

Diagrammet viser egenkapital og gjeld siste 13 årene. 
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Diagrammet viser likviditeten siste 13 årene. 

Etter finansposter er resultatet kr. 6.525.499. Årets resultat etter skatt er  

Kr. 5.089.759. Styret foreslår at årets overskudd overføres til annen 

egenkapital. Sum egenkapital er da på kr. 35.068.838 og utgjør 36,5 % av 

totalkapitalen.  

 

     MILJØ OG BÆREKRAFTIG UTVIKLING – «Vi skal gå 

foran» 

Vi har ingen utslipp og vi har kontroll på avrenstømming og 

avfallssortering. Akkumulert 2024 har vi en sorteringsgrad på 90,07 % mot 

88,03 % i 2023 på avfall Retura. Vi rydder og sorterer i henhold til 

sorteringsplan og på starten av året hadde vi en grundig gjennomgang med 

Retura. Minimumskrav til sortering er 70 %. 

Vi begynner nå å se en større andel termoseedproduksjon på sertifisert 

såkorn. For å kunne ivareta såkornkvaliteten er det benyttet termoseed i 
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stedet for beis på sertifisert såkorn, noe som er positivt både i forhold til 

miljø og kornregnskap.  

I august 2024 ble søknad om deltakelse i miljøfyrtårn (miljøsertifisering) 

godkjent. Steinkjer Kornsilo SA ble tildelt inntil kr. 30 000 av SMN1, som  

tildeler små og store bedrifter pengestøtte for å bidra til bærekraftig 

utvikling av Midt-Norge.  

På veien til Miljøfyrtårn blir det 

gjennomført 3 gruppesamlinger etter nyttår. 

Kurset arrangeres av Steinkjer 

Næringsforening som leier inn kursholder 

innen området miljø og energi. Vårt mål er 

at vi i løpet av mars 2025 skal bli sertifisert 

som Miljøfyrtårn bedrift. Miljøfyrtårn er en sertifiseringsordning på 

miljøledelse, noe som vil gi oss et gyldig sertifikat på at virksomheten 

oppfyller Miljøfyrtårnstandarden. Dette vil være en annerkjennelse på at en 

rekke kriterier for målrettet og kontinuerlig arbeid på klima og miljø går i 

riktig retning. 

I alle aktiviteter som igangsettes på Steinkjer Kornsilo, skal miljø og 

bærekraft være med i planleggingen. Steinkjer Kornsilo har også deltatt 

aktivt på temaplan næring 2024 – 2032 i regi Steinkjer Utvikling og 

Steinkjer Kommune.  

Daglig leder deltok våren 2024 på strategi – innovasjon kurs, grønn vekst.  

Vi mener det vil være en fordel strategisk å ta del i fremtiden ift. miljø og 

bærekraft, noe som også gjenspeiler Steinkjer Kornsilo sin strategiplan.  

Eks.: kan det bli dyrere å forurense og billigere å være grønn. Fremover vil 

det også bli stilt krav til små og mellomstore bedrifter om å rapportere på 

bærekraft. Det vil da kunne påvirke tilgang på kapital, pris på lån og 

forsikringspremie. 

Fagkveld  

Fagkveld ble i 2024 videreført i samarbeid med Felleskjøpet Steinkjer, som 

en del av FK-uka. Steinkjer Kornsilo ønsker å bidra til å løfte interessen og 

kompetansen på korn i distriktet, og vi mener det vil være en positiv 

opplevelse, hvor produsenter møtes for faglig påfyll og ett sosialt treff. Ett 
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viktig poeng er også å sikre produsenter et økonomisk utbytte og 

oppmuntre til rekruttering inn i næringen. Tema i år var redusert 

jordarbeiding ved Truls Olve Terjesønn Hansen NLR og plantevern ved 

Trond Ansteinsrud, Felleskjøpet Agri. 

Årets fagkveld samlet også stor deltakelse, med nærmere 120 deltakere. 

Med positive tilbakemeldinger ble det også bestemt at arrangementet 

videreføres også i 2025.  

 

Bilde fra maskinhallen Felleskjøpet Steinkjer. 

Samarbeidsavtaler SK og FKA 

Steinkjer Kornsilo har i mange år samarbeidet med Felleskjøpet Agri 

(FKA). Gjeldende avtaler mellom Steinkjer Kornsilo SA (SK) og 

Felleskjøpet Agri (FKA) er i dag; 

• Korntransport i redlere mellom SK og FKA 

• Håndtering av sugebiloppdrag (ny fra 2021) 

• Produsere sertifisert såkorn for FKA 

• Kornavtale om mottak, behandling, lagring og utekspedering av korn 

• Bygging og utleie av stålsiloer 
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FKA og SK har siste året hatt flere samtaler om muligheter for å øke 

kornlagerkapasiteten på Steinkjer. SK gjorde omfattende kartlegging på 

egen tomt, med å visualisere plassering av siloèr.  

Sommeren 2024 startet Trondheim Havn et mulighetsstudie for bla. å se på 

muligheter for utvidet kornlagring på Steinkjer i område Sørsikaia. Her blir 

det spennende å se hva mulighetstudie, som Trondheim Havn har påstartet, 

for området kan generere av muligheter.  

Partene SK og FKA har nå årlige møter og samtaler. Dette er blant annet 

for å optimalisere samarbeidet så godt som mulig, samtidig også å se på om 

det finnes forbedringer i verdikjeden. 

 

Sertifisert såkorn og Termoseed 

Norsk sertifisert såkorn blir produsert i et samarbeid mellom 

såkorndyrkere, såvare firma og Mattilsynet. Såkornet har vært gjennom 

mange kontroller for å sikre at sunnhetstilstanden, spireevne og 

sortsektheten holder de strenge norske kravene. Det stilles en rekke krav til 

en såvare for at den skal kunne sertifiseres. De viktigste kravene er; 

• Såvarepartiet skal brukes til videre oppformering (utsæden) skal 

være kjent og godkjent 

• Kontraktavleren skal ha fulgt dyrkingsreglene i såvareforskriften 

og veksten skal tilfredsstille bestemte krav i forskriften 

• Såvaren skal oppfylle krav til minimum spireevne og maksimum 

innhold av frø av andre kulturarter, ugras og annet dødt materiale 

 

Kontrollen av at kravene er oppfylt skjer ved at Mattilsynet kontrolldyrker 

de såvarepartiene som skal bruks til videre oppformering (utsæden). For 

Felleskjøpet Agri er Steinkjer Kornsilo innleid til å gå vekstkontroll av 

såkorn og frøarealene i Trøndelag. Deretter skal såvarepartiene gjennom en 

laboratorieanalyse. Spireevne, sunnhet og fravær av floghavre er de 

viktigste kvalitetene på såkornet som påvirker avlingene og kvaliteten. 

Vekstkontroll i vekstsesongen gir trygghet mot innblanding av floghavre. 

Nulltoleranse mot dette ondartede ugraset er absolutt. 
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TERMOSEED ble tatt i bruk i 2018 på Steinkjer Kornsilo. Dette er en mer 

miljøvennlig metode for bekjemping av soppsykdommer som kan overføres 

med såkorn. Felleskjøpet har Termoseed på Steinkjer Kornsilo og ved 

anlegget som ligger på Holstad i Ås kommune. TermoSeed er utviklet av 

Läntmannen i Sverige. Den skal medføre store forbedringer av miljøet både 

for såkornets egen del, samt for bonde og forbruker.  

Metoden går i korthet ut på å tilføre såkornet varme og damp. På denne 

måten skal frøoverførte sykdommer saneres samtidig som spireevnen blir 

beholdt.  

ThermoSeed kan erstatte store mengder kjemiske beisemidler med en 

fysisk og mer miljøvennlig metode. Den skal likevel ha like bra, eller 

bedre, effekt mot 

sykdommer som blir 

overført med frø som 

dagens behandling. Det 

innebærer blant annet at vi 

kan slippe rester av 

spiresvakt såkorn som er 

beiset. Såkornresten kan 

dermed brukes både til mat 

og fôr. 

En laboratorieprøve i 

forkant av behandlinga 

danner grunnlaget for en 

resept som sammen med 

databasert prosesstyring gir 

riktig innstilling av 

maskinene. Etter innveiing, forrens, tørking og finrens, går kornpartiet 

videre til ThermoSeed-behandlinga. Her vil et jevnt lag av korn flyte 

framover på luft og damp over en stor behandlingsflate etterfulgt, av 

tørking og kjøling før sekking. 

 

Bilde; fra åkerkontroll sertifisert såkorn ved Rakel Rennan, Tom Ståle 

Prestmo og Ole Gabriel Barkhald. 
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Strategiplan for Steinkjer Kornsilo SA 

Strategien og strategiprosessen handler om å se helheten og retningen, slik 

at en skal kunne prioritere og ta valg. 

Steinkjer Kornsilo startet i 2023 med å revidere strategiplan. Strategien og 

strategiprosessen handler om ambisjonene våre og retningen, om å se 

helheten og om å prioritere og ta valg. Strategien beskriver også hva vi må 

gjøre for å realisere målene våre som virksomhet. Vi kan si at strategien 

viser Steinkjer Kornsilos langsiktige mål og den skal beskrive hva vi må 

gjøre for å realisere målene våre. De årlige aktivitetene beskrives nærmere 

som aktiviteter i den årlige måltavlen. 

Arbeidet med den nye strategien startet med å se på nå-situasjonen. Vi 

identifiserte våre styrker, svakheter, muligheter og trusler. Dette har gitt oss 

ett godt utgangspunkt for det videre arbeidet  
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Hvis vi skal lykkes mener vi visjon må være knyttet til klima og miljø, og 

at dette må legge føringer for våre mål. Det å bygge organisasjon og sikre 
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god informasjon og tjenester til kornleverandørene og gode relasjoner til 

viktige samarbeidspartnere vil være viktig. Utvikle kompetansen, på eget 

hus og blant eiere, vil være et konkurransefortrinn fremover. 

For Steinkjer Kornsilo vil det også være et strategisk mål å forsterke 

markedsposisjon og utvikle anlegget på Steinkjer, slik at vi kan oppnå en 

effektiv og bærekraftig kornstrøm i fremtiden.  

 

År og avling 

April hadde normale temperaturer for mnd., med noe nedbør første halvdel 

av april. For noen produsenter startet våronna medio april, men de aller 

fleste ventet til mnd. skifte april/mai. April var varierende, med 

temperaturer fra -8,8 grader til 18,2 grader i slutten av april. Det var lite 

nedbør etter 15 april. Det var ikke registrert noe nedbør første uka i mai og 

vi hadde svært gode sommertemperaturer. Stort sett alle var i gang med 

våronna den første uka i mai og de aller fleste var ferdig til 20. mai. Etter 

3,5 uker uten nedbør kom første regnet 6-7 juni. Hos noen produsenter kom 

regnet for sent, mens det på andre plasser kom akkurat i siste liten. I mai 

hadde vi en maks temperatur på 30,2 grader og vi hadde flere døgn opp 

imot tropenetter. Det var registrert mye nedbør i juni og det våteste døgnet 

var 11. juni med 28,2 mm. Rikelig med regn og bra temperatur ble gunstig 

ifht. videre vekst på åkrene. 

Været i juli fortsatt med mange dager med + 20 grader, og med en 

gjennomsnittstemperatur over snittet for mnd. Vi hadde regn, deretter 2-3 

dagers oppholdsvær stort sett i hele mnd., noe som ble optimalt ifht. videre 

vekst. I begynnelsen av juli var det flere produsenter som mente at 

skuronna i år ble ordentlig tidlig, men det viste seg det tok noe lengre tid 

ettersom det ble noe ettervekst. 

Første uken i august var varm, nedbør kom først 6. august og det våteste 

døgnet var 10. august med 24,1 mm. Første kornlasset kom inn til Steinkjer 

Kornsilo 5. august, men det ble ikke ordentlig «trykk» før 14. august. Fra 

midten av august og ut mnd. var det stort sett regn og oppholdsvær 

annenhver dag. Om det var en hel dag eller en halv dags oppholdsvær, så 

ble tiden godt utnyttet. Vi må derfor helt tilbake til 2014 for å finne 
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tilsvarende mottaksmengde i august. I perioden 1 - 10. september var det 

knapt nedbør. Det spesielle for denne perioden var høye dag- og natt 

temperaturer. Vi hadde flere dager med godt over 20 grader på dagtid og en 

natte temperatur ikke langt unna 16 – 18 grader. Fra 27. august til 11. 

september hadde vi i snitt tilnærmet 1200 tonn mottak pr. døgn. I denne 

perioden måtte vi også tidvis begrense mottak noe pga. høye 

korntemperaturer, ettersom vi ikke fikk kjølt ned kornet tidsnok før 

overkjøring til Felleskjøpet. Vi hadde flere dager i midten av september 

med pent høstvær, og da hadde alle mulighet for å gjør seg ferdig med årets 

skuronn. Fra 24. september var det slutt, ettersom det fra denne datoen og i 

hele oktober var regn stort sett hver dag. 

 

Tabellen viser temperatur og nedbør på værstasjon Mære i april – oktober i 

2024 og historisk. 

Største døgnmottak var på 1 668 tonn (21.08), som er historisk rekord for 

døgn-mottak. Selv om det var forholdsvis stor andel havre i sesongen 2023, 

så ble det i 2024 mottatt 2000 tonn mere enn 2023.  

Det ble målt høye vannprosenter på kornet i august, snitt bygg 21,93 %. For 

september ble det målt 20,51 %, noe som er godt under snitt for mnd.  

For september hadde Steinkjer Kornsilo lavere snitt i vann % på bygg enn 

både Namdal og Verdal. 

Kornmengde i skuronna ble tilnærmet 36000 tonn (råkorn inkl. transitt fra 

Skogn og Inderøy). I kalenderåret 2024 er det mottatt totalt 47000 tonn 

råkorn  

Årets korn hadde grei kvalitet, med en gjennomsnittlig hektolitervekt for 
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bygg på 65-66. For havre 55 og hvete 77. 

 

Energipriser og tørketabell 

Tørketabellen var i august og september 2024, hhv. 14 % og 7 % «snillere» 

enn i sesongen 2023. Prisene på energi var for august 27 prosent lavere enn 

august 2023, men i september og oktober var det hhv. 10 % og 5 % høyere 

enn foregående år. 

På Steinkjer Kornsilo utgjorde energikostnadene 8,1 % av vår omsetning 

og energiforbruket i månedene august, september og oktober tilsvarer ca. 

80 % av vårt totale energiforbruk på året. Strømforbruket 2021 og 2022 var 

tilnærmet det samme, mens vi i 2023 hadde en økning i strømforbruk på 

21,6 % som skyldtes i hovedsak den bløte høsten vi hadde i Trøndelag. For 

2024 var energiforbruket 10 % lavere enn 2023. Tørrere korn og en mer 

komprimert sesong gav et lavere energiforbruk. 

 

Skuronna 2024 

Det ble en forholdsvis tidlig oppstart på årets sesong, da første kornlass 

kom inn 05. august. Prognose før ferien var at det kunne bli oppstart alt i 

mnd. skiftet juli/august, men «siste del» av modningen tok noe lengre tid 

enn først antatt. Sesongen ble svært komprimert og i hele sesongen var det 

mere korn enn foregående år. Pr. 31.10 hadde vi tatt imot 14,4 % mere korn 

enn året før. I perioden ble det også levert ut 6500 tonn korn med båt pga. 

for liten lagringsplass på Steinkjer. Det ble også hentet korn på Verdal med 

båt (ca. 3000 tonn).  

I varmperioden mnd. skiftet august/september ble det mottatt mye varmt 

korn, ettersom vi hadde flere dager med døgntemperaturer over 20 grader. 

Steinkjer Kornsilo har i dag ikke kjøleanlegg for nedkjøling av kornet før 

overkjøring til Felleskjøpet Agri. Kvalitetskrav som FKA i dag har på 

temperatur i kornet er maks. 20 grader, derfor måtte overkjøring til FKA 

stoppe opp noen dager, da kornet i flere av lagersiloene målte 23-25 grader. 

For anlegg som ikke har kjøleanlegg, så er det kun internrullering som 

lufter og nedkjøler kornet. Vi fikk heller ikke noe naturlig nedkjøling på 
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kornet, ettersom natt temperaturen heller ikke var samarbeidsvillig i denne 

perioden med (+18 til 20 grader) flere netter. 

I år, som skuronna 2022 og 2023, var strategien for timeutlegg det samme. 

Det ble lagt ut timer for trekking 4 dager frem i tid. Det ble lagt ut timer for 

trekking hver dag kl. 22:15 som trekkes kl. 10:00 påfølgende dag. Timene 

gjelder 4 dager frem i tid. Kort forklart vil det si at timer som trekkes 

mandag kl. 10:00 gjelder timer påfølgende fredag. Systemet overvåkes 

kontinuerlig og for sesongen 2024 hadde vi par tilfeller hvor systemet var 

ute av funksjon. 

Vi hadde lite tekniske stopper i sesongen og ingen vaktutrykninger som 

medførte nevneverdige utfordringer ifbm. mottak av korn. Teknisk vakt ble 

i år fordelt på egen ressurs og Steinkjer Mekaniske. Andre vaktavtaler er 

NTE, Iteam og Bjørn Arne Toldnes (timebestillingsystemet).  

Pr. 01.09 hadde vi i årets sesong tatt imot 9000 tonn mere korn enn året før. 

Ved 09.09 var mengden steget til 11500 tonn. Ytterligere tiltak som ble 

iverksatt for å unngå reduksjon i mottak, var bestilling av to båter inn for 

henting av korn på Steinkjer. Ekstern satellitt lager ble også vurdert 

underveis, men dette unngikk vi akkurat. 

 

Bildet viser; utlasting av korn med båt ved Sørsikaia. 
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Diagrammet viser høyeste kornmottak pr. døgn i sesongene. 

 

 

Diagrammet viser akkumulert døgnmottak perioden 01.08 – 31.10, i årene 

2108 – 2024 og snitt siste 5 - år. 
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Tabellene viser mottatt korn med sortsfordeling på Steinkjer Kornsilo i 

skuronna (01.08 – 31.10) i årene 2021, 2022, 2023 og 2024.  
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Tabellene viser FKAs mottaksanlegg i Trøndelag med opplysninger om 

snitt vann %, mottatt mengde, antall mottak og snitt pr. mottak, sum 

mengde for august-september-oktober 2024 
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Silokapasitet på Steinkjer  

For å kunne oppnå en mere rasjonell kornstrøm fra kornprodusent og fram 

til kraftfôrfabrikken, ser man at det er behov for økt silokapasitet på 

Steinkjer. 

Før sesongstart ble det gjort tiltak bla. opp imot en komprimert sesong og 

en kornsesong over middels (+); 

- FKA frigjør ledig silokapasitet på FKA fabrikk (ca. 2500 tonn) 

- Mathvete kl. 4 leveres til Verdal (ikke på Steinkjer Kornsilo som i 

sesongen 2023 – som var kun 150 tonn) 

- Fôrhvete – ett lass pr. dag til Trondheim med supplering 1-2 lass til 

Namdalen 

- Reservelager; Sundnes og Vestnes 

- Prøvetaking av Havre DON, ta ut prøve i starten på cellenivå 

Reservelager både på Sundnes og Vestnes ble tatt i bruk i sesongen. 

Biltransport tur/retur Sundnes (ca. 1500 tonn), i tillegg til båttransport fra 

Steinkjer til Vestnes (ca. 6500 tonn). 
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Kjøp av nabotomta 

I flere år har Steinkjer Kornsilo ønsket å kjøpe nabotomta på havna, og like 

før jul ble den kjøpt. Dette mener vi vil gi store utviklingsmuligheter inn i 

fremtiden, både på kornlagerkapasiteten og for å kunne få optimalisert 

kornlogistikken på Innherred.  

På nyåret 2025 vil det startes opp et prosjektarbeid ifbm. 

kornlagerkapasitet/utvidelse av Steinkjer Kornsilo SA. Prosjektets totale 

varighet er ikke fastsatt. Det vil være avhengig bla. av reguleringsplaner, 

resultat av grunnundersøkelse og økonomi.  

                         

 

Styret og daglig leder har i meldingsåret bestått av (fra venstre) Bjørnar 

Solberg (styreleder), Margrete Haugum (nestleder) Trond Elden, Ole Petter 

Riis, Ole Martin Jørstad og Odd Garberg (daglig leder) 
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Regnskap og revisors beretning 
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Fullmakt 

 

 

      

Bildet viser Steinkjer Kornsilo en sen ettermiddag 

Fullmakt 

  

Jeg gir med dette ______________________________________ 

 

fullmakt til å bruke min stemmerett på årsmøtet i  

Steinkjer Kornsilo SA den 09. april 2025 

 

Et medlem kan møte med fullmektig etter eget valg. 

 

 

 ____________________ ______________________________  

 Dato Underskrift  
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Valgkomiteens innstilling 

 



Side   54 

 


